
Sedan sist… 
 
Vi har nu kommit in i ho sten 2023 och sommarens myller har ersatts av ho stlig dimma.  
Sedan stormo tet som a gde rum i slutet av augusti 2022 pa  Sjo viksga rden, dit ba de 
politiker, na ringsidkare och lokalbefolkningen kom, har Ljusa uddens styrelse haft na gra 
tydliga initiativ att jobba vidare ifra n: 
 

• Fo rba ttra kollektivtrafiken 
• Ö kad service i Ljugarn (a terfa  status som serviceort) 
• Verka fo r fo rskolans fortlevnad 
• Mo jliggo ra fo r fler permanentbosta der till rimligt pris 

 
Utifra n initiativen delade styrelsen in sig i arbetsgrupper inom respektive omra de.  
 
Som en fo ljd av initiativet att Ljusa udden skulle verka fo r fo rskolans fortlevnad, tog 
Ljusa udden beslut under va ren 2023, att bidra till fo ra ldrakooperativet Bikupans 
arrangemang av Ö ppet hus. Ljusa udden gav da  ett bidrag pa  15 000 kr, som skulle ga  till 
finansieringen av: marknadsfo ring, uppfra schning av lokalerna och inko p av tilltugg. 
Resultatet av Ö ppet hus var lyckat och hade bl.a. som fo ljd att tva  nya barn skrevs in. 
 
Kort da rpa  betalades samma belopp; 15 000 kr, ut till Ljugarns Hamnfo rening, da  Ljusa 
udden ville visa sitt sto d gentemot den pa ga ende utredningen kring lanthamnen, som 
hamnfo reningen genomfo r. 
 
Den 25 juli hade vi i styrelsen no jet att tra ffa va ra aktiea gare da  det a rliga Kaffikalaset 
gick av stapeln pa  den vackra uteplatsen pa  Lo va ngen. Vi i styrelsen uppskattar dessa 
mo ten med aktiea garna och o vriga intressenter av Ljusa uddens verksamhet, da  vi fa r 
chansen att ta del av era kloka synpunkter och inspel. 
 
Arbetsgruppen fo r permanentbosta der deltog under va ren i en serie av seminarier 
arrangerad av Companion, da r syftet var att upplysa om olika former av bygg- och 
bogemenskaper och alternativa lo sningar fo r att uppfo ra nya bosta der samtidigt som 
kostnaderna ha lls nere. Vi som deltog i dessa seminarier fick med oss givande kunskaper 
kring omra det och hann a ven na tverka med andra akto rer inom branschen. 
 
Under maj-juni skickades en enka t ut till alla som deltog under stormo tet och till 
bygdens olika facebookgrupper, da r man bl.a. kunde svara pa  om man var intresserad av 
att bosa tta sig pa  orten och i vilken form. Intresset visade sig vara ganska ho gt bland de 
230 svaranden, vilket vi har tagit i beaktande under ho stens pa ga ende mo ten inom 
arbetsgruppen fo r permanentboende. Under senaste mo tet kring permanentboende 
inbjo ds de olika hyresva rdarna som finns i framfo r allt Ljugarns samha lle. Under mo tet 
diskuterades nula get pa  bostads- och hyresmarknaden och deltagarna hade en samsyn 
kring att det beho vs fler unga vuxna och barnfamiljer som permanentboende i bygden. 
Under ho sten kommer Ljusa udden att bjuda in till ett mo te med fokus pa  nybyggnation 
av flerbostadshus, da r de kallade kommer att besta  av lokala byggfirmor och 
entrepreno rer, marka gare och potentiella byggherrar och finansia rer.  
 
Nu under ho sten pa ga r ett arbete med att designa om arbetskla derna fo r alla 
strandriddare, som to mmer soporna la ngs med stranden. Samtidigt pa ga r a ven ett 



arbete med att designa om skyltarna som informerar om sta dningen av stranden och 
strandpengen. Ytterligare ett projekt som Ljusa udden har fo retagit sig under denna ho st 
a r att rusta upp de tva  boulebanorna nere vid va ndplatsen vid Ljugarns hamn. Det 
kommer att sa ttas dit bord, informationsskylt och tva  uppsa ttningar boulespel, som 
kommer att finnas tillga ngliga fo r alla som vill spela.  
 
Uto ver arbetsgrupperna som tillkommit som en fo ljd av stormo tet, har Ljusa udden tva  
tydliga arbetsgrupper som snarare utgo r va r linjeverksamhet. Den ena arbetsgruppen 
arbetar lo pande med va ra hemsidor: ljugarn.se och ljusaudden.se, da r allma nheten 
hittar information om ba de bygdens utbud av no jen, mat och logi samt information om 
utvecklingsbolagets aktuella go roma l.  
 
Den andra arbetsgruppen arbetar med att ha lla stranden ren fra n ska rp och sla ke. Vi vill 
i och med det avsluta med att tacka alla strandriddare, som gjorde en stra lande insats 
denna sommar! Vi kan gladeligen konstatera att bokningssystemet fo r att boka 
to mningspass har fungerat va l denna sommar, liksom dialogen med A VC samt 
engagemanget fra n restaurangerna, som varit med och bidragit med restaurangcheckar.  
 
/Nanna Bergquist, ordfo rande i Ljusa udden 
 
 


